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باافزايشورودش�مارگردشگر

سميرا  سروش
خارجيبهايرانودرحاليكهتا  گزارش 2

پي�شازآنضري�باش�غال
هتلهايس�طحكش�وروضعيتچندانرضايتآميزي
نداشتحالااماهتلدارانازافزايش100درصديياحتي
بالاي100درصدضريباشغالهتلهايخودخبرميدهند.
به گزارش مركز روابط عمومي و اطلاع رساني سازمان میراث 
فرهنگي، صنايع دستي و گردشگري از نوروز امسال تا كنون 
ضريب اشغال هتل لاله بیش از 100 درصد بوده است؛ حتي 
ضريب اشغال اتاق هاي هتل لاله در چهار ماه اول سال آينده نیز 
100 درصد بوده و اين هتل جاي خالي نخواهد داشت. به گفته 
امیر دهقان، مدير هتل لاله با تغییر سیاس��ت هاي خارجي و 
تبلیغات خوبي كه انجام شد، میزان گردشگران ورودي افزايش 
پیدا كرده است. نگاه فعلي به صنعت گردشگري نگاه جدي تري 
است، امسال شاهد رشدي در بخش گردشگري ورودي بوديم 
كه طي 10 سال گذشته س��ابقه نداشت. دهقان رشد ضريب 
اشغال هتل ها را نیز در سال جاري غیر منتظره دانست و اظهار 
داشت:سال 91 و 92 اگر ضريب اش��غال اتاق ها به 35 درصد 
مي رسید، خوشحال بوديم كه حداقل ضرر نمي كنیم، امسال 
با رشد 148 درصدي انتظاراتمان افزايش پیدا كرده و اگر روزي 
ضريب اشغال 80 درصد باشد، برايمان سؤال پیش مي آيد كه 
دلیل آن چیست. وي با اشاره به اينكه از نوروز امسال تا كنون 
ضريب اشغال هتل لاله بیش از 100 درصد بوده است، گفت: 
سال هاي گذشته قسمت اعظم مسافران هتل ما گردشگران 
داخلي بودند ولي امسال اكثر آنها گردشگران خارجي هستند. 
مدير هتل لاله سپس عنوان كرد: میانگین سني گردشگران ما 
و مبدأ ورودشان فرق كرده قبلًا بیشتر مسافران بین 60 تا 70 
سال داشتند و از كشورهاي خاور دور، كره جنوبي و ژاپن بودند، 
اما در سال جاري میانگین س��ني گردشگران جوان تر بود و از 
كشورهاي مختلف اروپا و امريكا علاقه مند بودند كه تمدن و 

فرهنگ چند هزار ساله ايران را از نزديك مشاهده كنند. 
امیر دهقان ش��رايط فعلي را مثبت ارزياب��ي و اعلام كرد با 
توجه به حجم ورود گردش��گران بايد تع��داد هتل هاي پنج 
ستاره در تهران دو برابر افزايش پیدا كند، در غیر اين صورت 
ممكن است با كمبود جا مواجه ش��ويم.  در عین حال مدير 
گروه هتل ه��اي باباطاهر نیز ضريب اش��غال 100 درصدي 
را براي هتل باباطاهر تا پايان س��ال جاري پیش بیني كرده 
است. شهرام شیرواني با اش��اره به اينكه ضريب اشغال گروه 
هتل هاي باباطاهر در استان تهران طي هشت ماه سال جاري 
به 80 درصد رسیده گفته اس��ت: »  پیش بیني مي شود اين 
رقم تا پايان سال به 100درصد برسد است. روند افزايش ورود 
گردشگران خارجي به كشور بسیار دلگرم كننده بوده و ضريب 
اشغال گروه هتل هاي باباطاهر در استان تهران سال گذشته 
72 درصد بود؛ اين در حالي است كه اين رقم طي هشت ماه 

سال جاري به 80 درصد رسیده است.«
همچنین هتلداران اصفهان نیز شاهد افزايش ضريب اشغال 

اتاق هاي هتل هايشان در ماه هاي گذش��ته بوده اند. به گفته 
رئیس اتحادي��ه هتلداران اس��تان اصفهان ظرفیت اش��غال 
هتل هاي استان اصفهان در ماه هاي مهر و آبان امسال به 90 

درصد و در برخي روزها به 100 درصد رسید. 
مهدي نريماني گفته است: »  ورود گردشگران خارجي به استان 
اصفهان در مقايسه با سال گذشته بسیار قابل توجه است. در 
ماه هاي مهر و آبان سال هاي گذشته ظرفیت اقامتي هتل ها در 
استان اصفهان رقم خوبي نبود اما امسال در اين ماه ها ظرفیت 
اش��غال هتل ها به 90 درصد رسید. درصد اش��غال اتاق هتل 
شاه عباس��ي اصفهان به عنوان يكي از هتل هاي پنج ستاره با 
كیفیت در مهرماه 62 درصد بوده و درصد اشغال تخت در اين 
هتل به 65/6 رسید، همچنین اسكان مسافران خارجي در اين 
هتل طي مهرماه 68/1 درصد بوده است.« بر اساس آمار هشت 
ماهه س��ال جاري، ضريب اشغال هتل اس��تقلال نیز افزايش 
داشته و به 79 درصد رسیده اس��ت. مهدي براتي، مدير هتل 

استقلال تهران در خصوص افزايش ضريب اشغال هتل ها در 
تهران گفته است:امسال همه هتل ها شرايط خوبي داشتند، 
سال گذشته ضريب اشغال هتل اس��تقلال 44 درصد بود اما 
براي سال 93 به 79 درصد رسید. از سوي ديگر به رغم اينكه 
ضريب اش��غال هتل ها در ماه محرم و صفر به طرز محسوسي 
كاهش پیدا مي كند، آمارهاي منتشره از سوي منابع مختلف 
حكايت از ضريب بالاي اش��غال تخت هاي هتل هاي چهار و 

پنج ستاره در نقاط گردشگر پذير كشور در اين ماه ها دارد. 
به گفته »محمد قانعي« رئیس اتحاديه هتلداران خراسان 
رضوي، هتل هاي مش��هد در محرم تا 75 درصد اشغال بود. 
همچنین مسیح الله صفا، رئیس جامعه هتلداران كیش اخیرا 
ًبا رد اين ادعا كه ضريب اشغال هتل ها در كیش پايین است، 
گفت: ما در اين جزيره ضريب اشغال 75 تا 90 درصد را داريم. 
»كريم رسول زاده« رئیس جامعه هتلداران آذربايجان شرقي 
نیز اخیراً از ضريب اشغال صد درصدي هتل هاي اين استان 
خبر داد. رئیس جامعه هتلداران آذربايجان شرقي همچنین از 
افتتاح پروژه اي خبر داد كه قرار است سومین هتل پنج ستاره 
را به هتل هاي اين استان اضافه كند و گفت: »تا پايان سال 
جاري پروژه هتل لاله را كه پروژه اي تفريحي، گردشگري و 
اقامتي اس��ت، افتتاح خواهیم كرد. اين هتل سومین هتل 

پنج  ستاره تبريز خواهد بود.«

هتلدارانخبرهايخوبميدهند

رونق گردشگري بر ضريب اشغال هتل ها اثر گذاشت

 آهنگران: جشنواره عمار
به هيچ جناحي وابسته نيست

حاجصادقآهنگران

محمد صادق عابديني
مس�ئولاكرانهاي  گزارش  يك

مردميجش�نواره
مردميفيلمعمار،روحياتاعضايجشنواره
فيلمعماررامانندشهيدآوينيدانستودليل
همكاريخودبااينجشنوارهراوابستهنبودن

آنبههيچجناحدانست.
نشس��ت خبري اكران ه��اي مردم��ي، پنجمین 
جشنواره مردمي فیلم عمار، روز گذشته در مسجد 
لولاگر تهران برگزار شد. سال گذشته نیز جشنواره 
عمار يك مسجد را به عنوان محل برگزاري نشست 
خبري خود انتخاب كرده بود. دي��روز و در ابتداي 
نشس��ت خبري، محمد صادق باطني مدير روابط 
عمومي جش��نواره فیلم عمار، در س��خناني علت 
انتخاب مسجد لولاگر را سابقه طولاني اين مسجد 
قديمي در حركت هاي انقلابي و مبارزاتي در پیش 
از پیروزي انقلاب اسلامي و فعالیت هاي فرهنگي 
آن در زمان دفاع مقدس برش��مرد و گفت: مسجد 
لولاگر در زمان فتنه سال 88 مورد هجوم فتنه گران 
قرار گرفت و دچار آتش س��وزي شد. باطني افزود: 

از خاكستر آتش��ي كه فتنه گران در سال 88 ايجاد 
كردند رويش ها و اتفاقات خوبي رخ داد كه يكي از 
آنها جشنواره فیلم عمار اس��ت كه به بركت خون 
شهدا نخستین دوره آن در س��ال 88 برگزار شد و 
امسال در پنجمین دوره آن قرار داريم. خادم مسجد 
لولاگر نیز در س��خناني به تشريح چگونگي حمله 
فتنه گران به مس��جد و پرتاب بمب هاي آتش زا به 
مس��جد پرداخت كه طي آن بخش هايي از مسجد 
دچار حريق شده بود اما مقاومت بسیج باعث شد تا 

مهاجمین نتوانند مسجد را تسخیر كنند. 
حضورپدراولينش�هيدفتنهدرنشست

عمار
نشست خبري اكران هاي مردمي فیلم عمار، مهمان 
ويژه اي داشت. پدر شهید حس��ین غلام  كبیري، 
اولین شهید فتنه س��ال 88، در مورد خصوصیات 
فرزند ش��هیدش گفت: حسین عاش��ق رهبري و 
ملت بود. او بس��یجي فعال بود، بیشتر وقتش را در 
پايگاه بسیج حضور داش��ت و آرزويش اين بود كه 
شهید شود. وي افزود: پس��رم هرگاه برنامه روايت 
فتح را نگاه مي كرد گريه اش مي گرفت و مي گفت 
دعا كنید من هم ش��هید ش��وم. پدر ش��هید غلام 
كبیري، درباره چگونگي شهادت فرزندش نیز گفت: 
حسین روز 24 خرداد به همراه نیروهاي بسیج براي 
جلوگیري از اغتش��اش به میدان سعادت آباد رفته 

بود. او و چند نفر از دوستانش در میدان سعادت آباد 
ايستاده بودند كه اتومبیلي به آنها مي زند. اين پدر 
شهید افزود: فرزندم عاشق ولايت بود و همیشه از 
اينكه مسئولان مدرسه شان آنها را به ديدار رهبري 

نمي بردند، گلايه مي كرد. 
اينجوانهامرابهيادآوينيمياندازند 

حاج صادق آهنگ��ران يكي از چهره ه��اي ماندگار 
هش��ت س��ال دفاع مقدس، ب��ه عنوان مس��ئول 
اكران هاي مردمي پنجمین جشنواره مردمي فیلم 

عمار معرفي شده است. 
محمد صادق باطني درباره چرايي انتخاب آهنگران 
براي اكران هاي مردمي فیلم عمار گفت: حاج صادق 
آهنگران در طول دفاع مقدس با نواها و نغمه هايش 
مش��وق رزمندگان بودند امروز نیز به دلیل مردمي 
بودن جش��نواره عم��ار مي خواهیم ب��ا حضور وي 
اكران هاي عمار را با همان شور و شوق برگزار كنیم. 
در ادامه نشس��ت حاج ص��ادق آهنگ��ران درباره 
برگزار كنندگان جش��نواره عمار گف��ت: وقتي به 
اين بچه ها نگاه مي كنم، روحیات شهید آويني را 
در آنها مي بینم و به ياد بچه هاي هشت سال دفاع 

مقدس مي افتم، متأس��فم كه از آنها جدا شدم و 
خوشحالم كه با بچه هاي عمار آشنا شدم. آهنگران 
افزود: س��خنان مقام معظم رهبري را در ديدار با 
اعضاي جش��نواره عمار ديدم كه از آنها خواستند 
با قوت ب��ه كار خود ادامه دهند، دي��دم اين گروه 
به هیچ جناحي جز »آقا« وابس��ته نیستند و كار 
مردمي انجام مي دهند، گفتم خودم را همراه با اين 

بزرگواران بكنم تا اجر اخروي ببرم. 
مسئول اكران هاي مردمي عمار در ادامه با اشاره به 
مردمي بودن اين جش��نواره گفت: اصولاً كار ها هر 
چقدر مردمي تر باشد، ثمره بیشتري خواهد داشت. 
آهنگران با بیان اينكه هیئت هاي عزاداري بهترين 
نمونه از فعالیت هاي مردمي هستند نقش هیئت ها و 
دسته هاي عزاداري امام حسین)ع(، طي هشت سال 
دفاع مقدس در ارسال نیرو و پشتیباني از جبهه ها را 
بي نظیر شمرد و افزود اگر اين حركت هاي مردمي 
در پشتیباني از نظام نبود امروز امريكا در برابر ايران 

زانو نمي زد. 
حاج ص��ادق آهنگ��ران از خانواده ه��ا به خصوص 
خانواده معظم ش��هدا و جانبازان خواست تا براي 
كمك به عمار جلو بیاين��د. آهنگران گفت: بعضي 
وقت ها فیلم هاي چند دقیقه اي كه صدا و س��یما 
حاضر نیست آنها را پخش كند، در مساجد و تكايا 
اكران مي شوند كه جزو ارزشمندترين آثار ساخته 

شده درباره شهدا به شمار مي آيند. 
توجهبهاكرانهايمردمي

محمد صادق باطني، مدير روابط عمومي جشنواره 
فیلم عم��ار، اكران هاي مردمي فیلم عم��ار را يكي 
از مهم تري��ن بخش هاي جش��نواره عن��وان كرد و 
گفت: يكي از نواقص جش��نواره هاي فیلم اين است 
كه اكران هايش��ان محدود به كاخ جشنواره و چند 
سالن سینما اس��ت. باطني افزود: يكي از ايراد هاي 
جش��نواره عمار در دوره هاي گذش��ته نیز پوشش 
كمتر اكران هاي مردمي بود اما در اين دوره س��عي 
كرده ايم كه اكران ها را به تهران محدود نكنیم و در 
سراسر كشور برگزار شود. محمد هادي حاج كريمي، 
دبیر بخش اكران هاي مردمي عمار، در خصوص اين 
اكران ها گفت: سال گذش��ته در تمامي استان هاي 
كشور اكران داش��تیم و بیش از 3 هزار اكران كننده 
مردمي ثبت نام كردند. حاج كريمي با برش��مردن 
برخي از اين اكران ها گفت: يك فرزند شهید در 22 
مكان اكران برگزار كرد كه در هر اكران حداقل 60 نفر 
حضور داشتند، در شهرستان داراب صد اكران برگزار 
ش��د كه اكران كننده اخبار آن را در وبلاگي منتشر 
مي كرد. وي افزود: سال گذشته در خوزستان 500 
اكران داشتیم در روستاي سمنگان كه حتي مسجد 
هم نداش��ت اكران فیلم در كلاس مدرس��ه صورت 
گرفت و طي ايام اربعین سال گذشته در مسیر نجف 

به كربلا اكران هاي مردمي برگزار شد. 
وي با اشاره به تنوع مخاطبان اكران هاي مردمي 
از كودكان تا افراد س��الخورده گفت: سال گذشته 
در مهدهاي كودك ، مدارس، حسینیه ها، مساجد، 
پايگاه ه��اي بس��یج، امامزاده ها و بق��اع متبركه، 
پارك ها، اتوبوس هاي راهیان نور و قطار ها اكران 

فیلم داشتیم. 
چگونهاكرانكنندهمردميعمارشويم؟!

دبیر بخش اكران هاي مردمي جشنواره عمار درباره 
كس��اني كه مي خواهند اكران كننده مردمي فیلم 
عمار ش��وند، گفت: براي اكران كننده هاي مردمي 
هیچ ش��رط خاصي نداريم هر كس كه بتواند با هر 
وسیله پخش كننده اكران داش��ته باشد مي تواند 
درخواس��ت دهد و ما براي او بسته هاي فیلم هاي 
عمار را براي اكران ارس��ال مي كنیم. حاج كريمي 
درباره نحوه درخواس��ت هم گف��ت: علاقه مندان 
مي توانند از طريق پرتال عمار يا از طريق س��امانه 
پیامكي 30001801 درخواست خود را براي اكران 
ارسال كنند. وي همچنین گفت: از اكران كننده هاي 
مردمي مي خواهیم كه هر اكران كننده، يك نفر ديگر 

را هم به عنوان اكران كننده معرفي كند. 
دبیر بخش اكران هاي مردمي عم��ار در انتها از دو 
اتفاق نو در اين دوره جش��نواره خب��ر داد و گفت: 
امسال براي نخستین بار برگزاري استاني جشنواره 
عمار را توس��ط برخي از اكران كننده هاي مردمي 
خواهیم داشت و همچنین جشنواره اي خاص براي 
اكران كننده هاي مردمي در نظر گرفته شده است 
كه در آن به بهترين عك��س، بهترين خبر، كلیپ، 
وبلاگ از اكران هاي مردمي و بهترين رسانه محلي 
و ملي كه اخبار اكران هاي مردمي را پوشش دهند 
انتخاب خواهند ش��د. لازم به ذكر است پنجمین 
دوره جش��نواره مردمي فیلم عمار از 9 لغايت 19 

دي ماه برگزار خواهد شد.

نشستخبرياكرانهايمردميجشنوارهفيلمعماردرمسجدلولاگربرگزارشد

رونماييازتقريظرهبرمعظمانقلاببر»پنجرههايتشنه«
روايتي باذوق و نكته ياب از انتقال ضريح سيدالشهدا)ع( به كربلا

رهب�رمعظ�مانق�لابدرمت�نتقري�ظب�ركتاب
ك�ه تش�نه« »پنجرهه�اي
روزنوش�تههايمهديقزلياز
انتقالضريحامامحسين)ع(از
قمبهكربلاست،نگاهنويسنده
را»هنرمندان�ه،كنج�كاوو
نكتهي�اب«توصي�فكردن�د.
متن تقريظ رهبر انقلاب بر كتاب 
»پنجره هاي تش��نه« ك��ه روايت 
سفرنامه اي مهدي قزلي از همراهي 

با كاروان انتقال ضريح امام  حسین)ع( از ايران تا عراق 
است، امشب در كربلاي معلي رونمايي شد. 

در متن اين تقريظ آمده است:
بسم الله الرحمن الرحیم

اين حسین كیست كه عالم همه ديوانه اوست
اين چه شمعي است كه جان ها همه پروانه اوست

اي شعله فروزان،  اي فروغ تابان،  اي گرمابخش دل هاي خلايق!  
تو كیستي با اين ش��كوه و جلال، با اين شیريني و دلنشیني، 
با اين هیبت و اقتدار، با اين همه لش��كر دل به همراه، با غلغله 
فرش��تگان كه در كنار موكب تو با آدمی��ان رقابت مي كنند؟ 

تو كیس��تي  اي نور خدا،  اي ن��داي حقیق��ت،  اي فرقان،  اي 
سفینه النجاه؟ چه كرده اي در راه خدايت كه پاداش آن، خدايي 
شدن هر آن چیزي است كه به تو نسبت مي رساند؟ بنفسي 
انت، بروحي انت، بمهجه قلبي انت، و سلام الله علیك يوم ولدت 

و يوم استشهدت مظلوماً  و يوم تبعث فاخراً و مفخرا.
1393/2/29

رهبر انق��لاب در بخش ديگري از اي��ن تقريظ اينگونه 
ديدگاه خود را درباره كتاب تشريح كردند: بسیار خوب 
و با ذوق و سلیقه نوشته شده است و با نگاه هنرمندانه، 

كنجكاو و نكته ياب. خواندم تا 1393/2/28

پاسخهايآقايسخنگودرباره»ياني«
»گوگلفرهنگي«،»بودجه«و»مجوزموسيقي«
 گوگل فارسي براي تقويت و ترويج فارسي 

در خارج از كشور است
س�خنگويوزارتارش�اددرنشس�تخبريخودط�رحوزارت
فرهنگوارش�اددربارهراهاندازيگوگلفارس�يرابرايتقويت
وترويجزبانفارس�يدركش�وروخارجازكش�ورعن�وانكرد.
نوش آبادي در ابتداي اين نشس��ت از سهم بخش فرهنگ كه در لايحه 
پیشنهادي دولت به مجلس تدوين شده، اظهار رضايت كرد و گفت: سهم 
درخواستي ما از بودجه هزار میلیارد تومان بود كه دولت با 770میلیارد 
تومان آن موافقت كرد اما خوش��بختانه در همه حوزه ها ش��اهد رشد 
بودجه و اعتبار براي سال آتي هستیم. از اين میان بخش هاي پژوهش و 
موضوعات تحقیقاتي حوزه فرهنگ و هنر، سهم بنیاد بین المللي فرهنگي 
و هنري امام رضا، حوزه س��ینمايي، سازمان فرهنگ و ارتباطات شاهد 
رشد بوده اند. همچنین دس��تگاه هاي فرهنگي ديگر همچون سازمان 
تبلیغات اسلامي و مؤسسه تنظیم و نشر آثار حضرت امام)ره( نیز از رشد 

قابل توجهي در بودجه برخوردار بودند. 
نوش آبادي در پاسخ به پرسشي مبني بر حضور »ياني« آهنگساز يوناني 
در ايران كه گفته شده بايد مجوز رسمي و دولتي داشته باشد، گفت: يكي 
از عناصر مهم در توسعه فرهنگي توجه به هنر و تبادل ظرفیت هاي هنري 
بین كشورها و ملت هاي مختلف است. برخي چهره هاي فاخر موسیقي 
جهان از جمله ياني مي توانند در حوزه تعاملات ديپلماس��ي فرهنگي و 
هنري حائز اهمیت باشند. وزارت ارشاد با اين نوع تعاملات مخالفتي ندارد، 

به شرطي كه تمام قوانین و مقررات اين حوزه رعايت شود. 
نوش آبادي در پاس��خ به پرسش��ي مبني بر اينكه آيا اخیراً مجوزي در 
خصوص موسیقي رپ داده شده يا خیر نیز گفت: ما در خصوص موسیقي 
رپ تا به حال مجوزي نداش��ته و نخواهیم داشت البته بحث موسیقي 
پاپ جداي از آن است. ما موسیقي پاپ را در كشور بومي سازي كرده و 

اجرايي مي كنیم. 
وي در خصوص طرح گ��وگل فرهنگي نیز گفت: اين ايده نخس��تین بار 
توسط وزير ارشاد در راستاي تقويت فرهنگ زبان فارسي و گسترش آن 
در كشورهاي ديگر مطرح ش��د، با طرح اين ايده و اجراي برنامه ما تلاش 
خواهیم كرد كه تقويت و ترويج زبان فارسي در كشور و خارج از كشور از 
طريق طراحي گوگل فارسي در داخل شبكه ملي كشورمان گسترش داده 
شود و همچنین ساير كشورها بتوانند از اين توان بهره ببرند. وي در پايان 
نشست خبري خود در پاسخ به اين پرسش كه اگر شبكه BBC درخواست 
خود را براي فعالیت در اي��ران ارائه كند، آيا وزارت ارش��اد با آن موافقت 
مي كند، گفت: هر ش��بكه خارجي كه معاند نظام نباشد و بتواند در حوزه 

اطلاع رساني نقش ايفا كند ما تقاضاي آن را بررسي خواهیم كرد.

وحید مهري

    جوابيه

 جوابيه وزارت ارشاد 
درباره داور جشنواره حقيقت

درپ�يدرجخب�ريب�اعن�وان»وف�اداريمركزگس�ترش
س�ينمايمس�تندوتجرب�يب�همي�راثآفري�ده؛داور
جش�نوارهحقيق�تكولهب�اريازفيلمهايتوقيف�يدارد«
درتاري�خ93/9/1،مرك�زروابطعموم�يواطلاعرس�اني
وزارتارش�ادجوابي�هايارس�النم�ودهاس�تك�هابت�دا
طب�ققان�ونمطبوع�اتاي�نجوابي�همنتش�رميش�ود.

به آگاهي مي رساند داور موردنظر از جمله فیلمسازاني است كه طي 
15 سال فعالیت در عرصه سینماي كوتاه، مستند و داستاني، حدود 
20 فیلم را كارگرداني كرده كه برخلاف ادعاهاي مطرح شده تنها دو 
فیلم وي امكان نمايش پیدا نكرده است و در پرونده فیلمسازي ايشان، 
آثار مهمي چون دايره و كانديدا به چش��م مي خورد كه فیلم دوم از 

بهترين آثار كوتاه حوزه دفاع مقدس در دهه 80 بوده است.
ضمن اينكه نامبرده از نظ��ر قوانین و مقررات كش��وري، هیچ گونه 
منعي براي كار در اي��ران ندارد. همان طور كه طي س��ال هاي اخیر 
فیلم هايي ساخته و اقدام به برگزاري كارگاه هاي آموزشي فیلمسازي 
هم كرده است. بديهي است كه در صورت اظهار نظر شفاهي يا ارائه 
هرگونه نام��ه اي پیرامون ممنوع الفعالیت بودن نامبرده،  جش��نواره 
سینما حقیقت با ايشان همكاري نمي كرد. همچنین تركیب هیات 
داوري جشنواره س��ینما حقیقت، متش��كل از هفت تن از استادان، 
پیشكسوتان، هنرمندان و مستندسازان جوان و خلاق مانند آقايان 
حبیب احمدزاده، سعید ابوطالب، احمد ضابطي جهرمي،  محمدرضا 
مقدس��یان، رامین حیدري فاروقي و مصطفي رزاق كريمي است كه 
مي توان آن را تركیب مناس��بي دانس��ت. بنابراين شايسته است كه 
اين حضور جمعي هنرمندان انقلابي، متخصص و پیشكسوت را پاس 
بداريم و علیه كساني كه نظام جمهوري اس��لامي منعي براي كار و 
فعالیت آنان قائل نشده،  موج منفي ايجاد نكنیم و آنان را به صورت هاي 

مختلف به سوي ناكجاآباد مخالفان نظام سوق ندهیم.
توضيحاتجوان

برخلاف ادعاي مطرح شده، تعداد فیلم هاي توقیفي و غیر قابل نمايش 
»محمد ش��یرواني« بیش از دو فیلم اس��ت؛ نمونه هايش فیلم هاي 
»ناف«، » 444 روز«، »رئیس جمهور میرقنبر«، »تلسكوپ« و»هفت 
زن نابینا« اس��ت. بنا بر ادعاي خود ش��یرواني تاكنون هیچكدام از 
فیلم هايش در ايران نتوانس��ته مجوز اكران بگیرد و قرار است فیلم 

»021« به عنوان اولین فیلمش در گروه هنر و تجربه اكران شود!
 از نظر ما در س��ینماي جمهوري اس��لامي كه مي خواهد پرچم دار 
سینماي اخلاقي باشد، شايسته نیست فیلمسازي كه در فیلم هايش 
موازين اخلاقي و عرفي را زير پا گذاش��ته است به عنوان داور يكي از 
مهم ترين جشنواره هاي سینمايي انتخاب ش��ود. همچنین حضور 
مسعود بخشي، كارگردان فیلم ضد ايراني »يك خانواده محترم« در 
هیئت داوري نیز نشانه ديگري از عدم دقت در چینش داوران جشنواره 
سینما حقیقت است. آيا داشتن فیلم توقیفي و ساختن فیلم ضد ملي 
از نظر وزارت ارشاد امري عادي به شمار مي آيد كه براي عدم همكاري 
با چنین فیلمسازان بي تعهدي نیازمند منع قانوني است؟! شايد عدم 
آگاهي مديران ارشاد از سابقه كاري برخي از سینماگران باعث ايجاد 
شرايطي مشابه داوري جشنواره سینما حقیقت مي شود. كساني كه 

حتي نمي دانند داور جشنواره شان چند فیلم توقیفي دارد.

بهمنظورثب�توضب�طآثاربهج�ايماندهازش�هدا،
500كت�ابازوصيتنامهه�ايش�هيدانانق�لاب
اس�لاميوجن�گتحميليچاپومنتش�رميش�ود.
محسن انصاري در مراسم معارفه سرپرست جديد بنیاد شهید 
و امور ايثارگران استان قزوين كه در محل بنیاد شهید برگزار 
شد، اظهار داشت: با توجه به شرايط كنوني مهم ترين وظیفه ما 
حفظ وحدت و گام برداشتن در مسیر شهدا و خانواده آنهاست. 
قائم مقام بنیاد شهید و امور ايثارگران كشور بیان كرد: در طول 

36 سال گذشته دشمنان استكباري در اشكال مختلف براي 
آسیب زدن به نظام اسلامي وارد كارزاري همه جانبه شده اند اما 
هر بار با هدايت رهبري و حضور مردم در صحنه توانستیم از 
توطئه ها به س��لامت عبور كنیم و از اين پس نیز با هوشیاري 
از ناملايمات عبور خواهیم كرد. انصاري يادآور شد: شهدا از ما 
انتظار دارند راهشان را بشناسیم و نگذاريم راهشان تهديد و 
فراموش شود و در ش��رايط كنوني همه بايد با يكديگر متحد 

شده و همدل و منسجم در مسیر شهدا گام برداريم.

انتشار 500 كتاب از وصيتنامه شهدا

دبيرپنجمينجشنوارهفيلمشهرتأكيدكرد

 جشنواره بين المللي فيلم شهر وارد حواشي سينما نمي شود
بهگفتهدبيرپنجمينجشنوارهبينالملليفيلم
شهر،كنارهمبودن،گرماوصميميتدرجامعه
شهريكمشدهاستضمنآنكهرفاهبهجامعه
ايرانآمدهاماهنوزفرهنگرفاهنيامدهاست؛
بههمينخاطرفضاييكهقراراستدرفيلمهاي
ايندورهازجشنوارهبينالملليفيلمشهرنمود
پيداكنند،متمركزبرهمي�نفضايمهرباني،
نظموآرام�شدرجامعهش�هريخواهدبود.
به گزارش »جوان«، پنجمین جشنواره بین المللي 
فیلم ش��هر با وقفه اي يك س��اله برگزار خواهد شد. 
نشست مقدماتي و نیز اولین نشست خبري اين رويداد 
فرهنگي- هنري نیز روز گذش��ته در فرهنگسراي 
ارسباران تهران برگزار ش��د. در اين نشست خبري، 
حقیقي پیش از بیان جزئی��ات آيین نامه و فراخوان 
اين جشنواره كه سازمان فرهنگي- هنري شهرداري 
تهران برگزار كننده آن اس��ت گفت: » ش��عار اصلي 
شهرداري، بحث مهرباني است؛ اين ش��عار را بارها 
ديده ايم و ما قرار است اين ش��عار را ادامه دهیم. به 
همین خاطر فضايي كه قرار اس��ت در فیلم ها نمود 
پیدا كند بر همین فضاي مهربان��ي، نظم و آرامش 
در جامعه ش��هري ما متمركز خواهد بود.« حقیقي 
با اشاره اي تلويحي به زندگي ايزوله آپارتمان نشیني 
ادام��ه داد: » رفاه به جامعه ايران��ي آمده اما فرهنگ 
رفاه هنوز نیامده اس��ت. اش��اعه فرهنگ مهرباني، 
گسترش نمادهاي ايراني- اسلامي در شهر، سبك 
زندگي، گسترش نظم، توجه شهروندان به ارزش هاي 
اس��لامي و دفاع مقدس، تغییرات اجتماعي  انقلاب  
و زندگي نامطلوب و... مباحث كلي هس��تند كه در 

فراخوان مورد توجه قرار مي گیرد.«
دبیر پنجمین جشنواره فیلم شهر، تغییرات فرهنگي 
نامطلوب را يكي از موضوعات مهم در فضاي شهري 
دانست كه مي توان درباره آن فیلم ساخت و گفت: 
» تغییرات مربوط به س��بك زندگي كه اكنون در 
ايران با ش��دت زياد در حال ش��كل گیري اس��ت، 
مي تواند از طريق هنر و مخصوصاً س��ینما تبیین 
و خط دهي ش��ود. جشنواره فیلم ش��هر بر همین 
اساس ش��كل گرفته و به همین دلیل مورد توجه 
سیاست گذاران ش��هري است.« حقیقي سپس به 
تشريح جزئیات اين جشنواره و مقررات و آيین نامه 
آن پرداخت. به گفته او جشنواره بین المللي فیلم 
شهر قرار است در ش��ش بخش مختلف، مسابقه 
فیلم هاي بلند داستاني ويدئويي، مسابقه فیلم هاي 
مستند نیمه بلند، مسابقه فیلم هاي كوتاه، مسابقه 
طرح اولیه فیلمنامه سینمايي و نیز مسابقه اقلام 

تبلیغاتي و اطلاع رساني سینما برگزار شود. 
دبیر اين دوره از جش��نواره فیلم ش��هر بعد از بیان 
ساير جزئیات اين جش��نواره ادامه داد: » جشنواره 

بین المللي فیلم شهر وارد حواشي سینما نمي شود 
بلكه قرار ما تعامل است و سیاست سازمان فرهنگي- 
هنري شهرداري در تمام حوزه هايش همین است.«
حقیق��ي تأكید ك��رد: » قرار نیس��ت دع��وا كنیم. 
جامعه اصناف سینمايي ايران از تداركات گرفته تا 
تهیه كننده اگر وجود نداشته باشد، سینمايي وجود 
نخواهد داشت. از همه سینماگران در تمام حوزه ها و 
با تمام طیف هاي سینمايي خواهشمندم در كنار هم 
قرار بگیرند تا جشنواره فیلم شهر را به اتمام برسانیم 

شايد اتفاقي بیفتد و لبخندها بر لب بنشیند.«
دبیر پنجمین جش��نواره بین المللي فیلم شهر در 
ادامه خط قرمز اين جش��نواره را خطوط قرمز نظام 
جمهوري اس��لامي ايران دانس��ت و معاون هنري 
سازمان فرهنگي و هنري و شهرداري تهران به عنوان 
برگزار كننده اين رويداد نیز در پاسخ به سؤالي درباره 
پذيرش يا عدم پذيرش فیلم هايي كه به مقوله شهري 
توجه دارند اما در وزارت ارش��اد دچار مشكل اكران 
شده اند، خاطر نشان كرد: » سیاستگذاري ما در هنر 
تمام بايدها و نبايدهايي است كه سیاستگذار اصلي 
هنر و فرهنگ تصويب مي كند؛ ما تأكید داريم كه در 
حوزه سینما و جشنواره نیز همین نگاه جاري خواهد 
بود. طبیعي اس��ت كه نهاد متولي در حوزه سینما، 
وزارت فرهنگ و ارش��اد اسلامي اس��ت و ما درباره 

مقوله فیلم ها نگاه آنها را دنبال خواهیم كرد.«
در پايان اين نشست خبري احكام مديران پنجمین 
جشنواره بین المللي فیلم شهر به مديران بخش هاي 
مختلف اين روي��داد فرهنگي- هن��ري كه گفته 

مي شود بهار 94 برگزار مي شود، اهدا شد.

الناز  خمامي زاده
  گزارش 2

  خبر

شناختجايگاهسخنوسكوت
)اخلاقی(

مْتِعَنِ وَقَالَ]عليهالسلام[لَاخَيْرَفِیالصَّ
َّهُلَاخَيْرَفِیالقَْوْلِباِلجَْهْلِ الحُْكْمِكَمَاأنَ

و درود خدا بر او فرمود: آنجا كه بايد سخنِ درست 
گفت، در خاموشى خیرى نیست، چنانكه در سخن 

ناآگاهانه نیز خیرى نخواهد بود. 


